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Protokół nr RG.0002.41.2021 

z XLI Sesji Rady Gminy Kobiór 

z dnia 30 czerwca 2022 r. 

 

 

Obrady prowadził Przewodniczący Rady Przemysław Sawicki. Otworzył on sesję 

i stwierdził  prawomocność obrad. 

Obecnych 10 radnych, w posiedzeniu uczestniczył również Eugeniusz Lubański – Wójt, Gabriela 

Zając – Skarbnik. 

 

Przewodniczący odczytał porządek obrad: 

 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie wymaganego kworum.    

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 23.05.2022r. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Debata nad Raportem o stanie gminy Kobiór za 2021r. 

6. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi.  

7. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu gminy Kobiór za 2021r. 

8. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi absolutorium za 2021 rok 

1) wystąpienie Wójta, 

2) odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Wójtowi absolutorium 

za 2021r. 

3) odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wydania opinii o 

przedłożonym przez Wójta sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za 2021 rok  

4) odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie zaopiniowania 

wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie Wójtowi absolutorium z  tytułu wykonania 

budżetu za 2021 rok 

9. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie  zmiany budżetu gminy Kobiór na 2022 rok 

10. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na 

lata 2022 – 2031 

11. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie umorzenia zaległości czynszowych 

12. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zadania zarządzania przystankami w 

ciągu dróg wojewódzkich w granicach gminy Kobiór 

13. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie określenia zakresu pomocy obywatelom 

Ukrainy 

14. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XXXIV/5/172/06 z dnia 14 

lutego 2006r. w sprawie usług opiekuńczych i kosztów sprawienia pogrzebu 

15. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia dyrektora Szkoły Podstawowej w 

Kobiórze z obowiązku realizacji zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych w 

roku szkolnym 2022/2023 

16. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie powierzenia reprezentowania Gminy Kobiór w 

Zgromadzeniu Związku Międzygminnego 

17. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawicieli Gminy Kobiór do 

Zgromadzenia Związku Międzygminnego „Międzygminny Dom Pomocy Społecznej” 

18. Sprawy bieżące. 

19. Interpelacje, zapytania i wnioski. 

20. Zakończenie obrad. 
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Radny Bogdan Szpak – przewodniczący komisji Gospodarki Przestrzennej, Komunalnej i 

Rolnictwa zawnioskował o wycofanie z porządku obrad punktu 11 – wniosek ten ma akceptację 

w/w komisji. 

Radni jednogłośnie przyjęli wniosek – w punkcie 11 porządku obrad rozpatrzona zostanie uchwała 

„w sprawie przyjęcia zadania zarządzania przystankami w ciągu dróg wojewódzkich w granicach 

gminy Kobiór”, kolejne składowe porządku obrad zostaną rozpatrzone w dalszych punktach. 

Zmieniony porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

 

3. Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 23.05.2022r. 

 

Protokół został przyjęty jednogłośnie, bez uwag. 

 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

Wójt przedstawił najważniejsze sprawy jakie miały miejsce w okresie od 24.05.2022r. do 

30.06.2022r.  

 

5. Debata nad Raportem o stanie gminy Kobiór za 2021r. 

 

Sporządzenie Raportu wynika z ustawy o samorządzie gminnym. Przed przystąpieniem do 

skrótowego omówienia zawartości raportu wójt nadmienił, że rok 2021 był dla Gminy rokiem 

jubileuszowym (30 lat odrębności administracyjnej) jak i okresem nawracających fal pandemii. 

 

Podczas debaty nad raportem radny Zygmunt Jaromin zwrócił uwagę na rozpoczęte projektowanie 

przebudowy ul. Promnickiej i Błękitnej - przebudowa tych ulic nie jest wymieniona w priorytetach 

na rok 2022. Radny zapytał czy oznacza to, że przedsięwzięcie zostanie odłożone na kolejne lata. 

Wójt odpowiedział, że przebudowa ulicy Błękitnej jest uzależniona od tego czy otrzyma się 

dofinansowanie do tego zadania. Ponowiono wniosek o przyznanie środków w ramach programu 

„Polski Ład” – jest szansa, że przebudowa zostanie ujęta w planach na przyszły rok i zostanie 

zakończona jeszcze w tej kadencji. 

 

Radna Paulina Myszor zapytała czy w związku z pracami prowadzonymi przy ulicy Tuwima 

związanymi z przebudową remizy OSP na ulicy tej pojawi się chodnik. 

Wójt odpowiedział, że projekt obejmuje chodnik na całej długości ulicy, ale jego wykonanie będzie 

uzależnione od kształtowania się cen i sytuacji na rynku. Dodał, że na pewnym odcinku 

właścicielem gruntu jest skarb państwa. 

 

Radny Zygmunt Jaromin zwrócił uwagę na wymienione w Raporcie działania dla poprawy 

bezpieczeństwa polegające na montowaniu elektronicznych wyświetlaczy prędkości pojazdów. 

W jego ocenie urządzenia są skuteczne i liczy, że działanie będzie kontynuowane.  

 

Radny Przemysław Sawicki poruszył kwestie, które w jego ocenie mogą stanowić dla gminy 

zagrożenia w kolejnych latach: 

- Nowelizacja prawa górniczego i geologicznego, której projekt wpłynął do sejmu. Projekt zakłada 

znaczne ułatwienia w realizowaniu inwestycji górniczych oraz ogranicza możliwości blokowania 

ich przez samorządy czy organizacje społeczne. 

- Budowa szybkiej kolei do Centralnego Portu Komunikacyjnego – aktualnie projektowana trasa 

przebiega przez powiat Mikołowski, ale w związku z protestami w tej sprawie pozostaje pytanie 

czy trasa nie będzie miała przebiegać przez teren Kobióra. 

- Potencjalna budowa Kanału Śląskiego Wisła-Odra oraz kwestie retencji. 

Dodał jakie w jego ocenie powinny być priorytety w działaniach na kolejne lata: 

- Komunalizacja terenów wokół zaprojektowanego przedszkola. 
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- Kwestie bezpieczeństwa drogowego, przede wszystkim zjazdów z DK1. 

- Zwiększenie dochodów własnych Gminy, pozyskiwanie środków finansowych. 

 

Wójt wyraził nadzieję, że pomysł otwarcia nowej kopalni w sąsiednich Studzienicach już nie 

powróci, że nie pozwolą na to m.in. regulacje unijne. Przypomniał, że pod samym Kobiórem także 

znajdują się złoża węgla. Odnosząc się do kwestii szybkiej kolei, która mogłaby przebiegać przez 

Kobiór poinformował, że stanowisko Gminy jak i Powiatu jest jednoznacznie negatywne. 

Aktualnie w kwestii Kanału Śląskiego nie ma nowych wieści. Sam pomysł jest kontrowersyjny 

i trudno się w nim dopatrzyć korzyści dla samorządów. Kwestie komunalizacji terenów są trudne, 

w przypadku gruntów w zarządzie Lasów Państwowych zależne od decyzji nadleśnictwa.  

Poprawa bezpieczeństwa jest uzależniona od posiadanych środków. Pomimo rekompensat utracone 

w wyniku zmian w systemie podatkowym środki się nie wyrównały. Gmina stara się korzystać 

z wszelkich możliwych źródeł dofinansowania przedsięwzięć. 

 

6. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi. 

 

Po przeprowadzeniu debaty nad Raportem o Stanie Gminy przystąpiono do rozpatrzenia uchwały 

w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi. Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

7. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu gminy Kobiór za 2021r. 

 

Po przeprowadzeniu głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

8. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi absolutorium za 2021 rok. 

 

1) wystąpienie Wójta, 

 

Wójt podziękował pracownikom Urzędu, jednostek gminnych oraz Radzie Gminy za współpracę 

oraz wspólną realizację budżetu. Wyraził nadzieję, że działania prowadzone w Gminie nie zostaną 

ograniczone przez inflację oraz trwający wojnę na Ukrainie. 

 

2) odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Wójtowi absolutorium za 

2021r. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Radny Krzysztof Grolik odczytał wniosek komisji 

o udzielenie wójtowi absolutorium za 2021 rok. 

 

3) odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wydania opinii  

o przedłożonym przez Wójta sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za 2021 rok  

 

Skarbnik Gminy – Gabriela Zając odczytała uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej nr 

200/I/92/2022 z 29 kwietnia 2022 roku w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta 

sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2021 rok. 

 

4) odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie zaopiniowania wniosku 

Komisji Rewizyjnej o udzielenie Wójtowi absolutorium z  tytułu wykonania budżetu za 2020 rok 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Radny Krzysztof Grolik odczytał uchwałę Regionalnej Izby 

Obrachunkowej nr 4200/I/136/2022 z 21 czerwca 2021 roku w sprawie zaopiniowania wniosku 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kobiór. 
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Po przeprowadzeniu głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie – obecnych 10 radnych. 

 

 

9. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie  zmiany budżetu gminy Kobiór na 2022 rok 

 

Przewodniczący odczytał uzasadnienie do uchwały oraz poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię komisji połączonych Rady Gminy. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

10. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na 

lata 2022 – 2031 

 

Przewodniczący odczytał uzasadnienie do uchwały oraz poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię komisji połączonych Rady Gminy. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

11. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zadania zarządzania przystankami w 

ciągu dróg wojewódzkich w granicach gminy Kobiór 

 

Przewodniczący odczytał uzasadnienie do uchwały oraz poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię komisji połączonych Rady Gminy. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

12. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie określenia zakresu pomocy obywatelom 

Ukrainy 

 

Radny Dariusz Cuber – przewodniczący Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia poinformował, że 

projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię komisji. 

 

13. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XXXIV/5/172/06 z dnia 14 

lutego 2006r. w sprawie usług opiekuńczych i kosztów sprawienia pogrzebu 

 

Radny Dariusz Cuber – przewodniczący Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia poinformował, że 

projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię komisji. 

 

14. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia dyrektora Szkoły Podstawowej w 

Kobiórze z obowiązku realizacji zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych w 

roku szkolnym 2022/2023 

 

Radny Dariusz Cuber – przewodniczący Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia poinformował, że 

projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię komisji. 

 

15. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie powierzenia reprezentowania Gminy Kobiór w 

Zgromadzeniu Związku Międzygminnego 

 

Wójt poinformował, że zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym na wniosek wójta rada gminy 

może powierzyć reprezentowanie gminy w zgromadzeniu zastępcy wójta albo radnemu. Wójt 

zawnioskował by na okres pierwszej kadencji reprezentowanie Gminy Kobiór w Zgromadzeniu 

Związku Międzygminnego „Międzygminny Dom Pomocy Społecznej” powierzyć Panu 

Przemysławowi Sawickiemu. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
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16. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawicieli Gminy Kobiór do 

Zgromadzenia Związku Międzygminnego „Międzygminny Dom Pomocy Społecznej” 

 

Zgodnie z treścią § 6 ust. 1 pkt 3 Statutu Związku, Rada Gminy Kobiór wyznacza dwóch 

przedstawicieli Gminy Kobiór do Zgromadzenia związku. Przewodniczący poinformował, że 

podczas posiedzenia komisji połączonych Rady Gminy w dniu 28.06.2022r. wyłoniono dwóch 

przedstawicieli, którzy wyrazili zgodę na uczestnictwo w Zgromadzeniu Związku – radni Andrzej 

Danek i Dariusz Cuber. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

17. Sprawy bieżące. 

 

Nie zgłoszono spraw bieżących. 

 

18. Interpelacje, zapytania i wnioski. 

 

Radna Paulina Myszor zapytała o możliwość korzystania z przyszkolnego boiska. 

Wójt poinformował, że jest osoba odpowiedzialna za otwarcie i zamknięcie wejścia w 

wyznaczonych godzinach. 

 

Radny Dariusz Cuber w imieniu przyszłych mieszkańców gminy zapytał czy planowana jest 

rozbudowa sieci wodociągowej przy końcu ulicy Kwiatowej. 

Wójt zaproponował by zainteresowani zwrócili się do gminy na piśmie - wtedy poruszy się sprawę 

w rozmowach z RPWiK. 

 

19. Zakończenie obrad. 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący zakończył sesję. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


